
Gesprekspunten MMZS zoonosen nav onderwerpen debat 5 januari jl.

Afgelopen debat heeft de PvdD een aantal onderwerpen aan de orde gesteld. Aan de hand van de

toezeggingen op deze onderwerpen schetsen we u een aanpak voor het vervolg:

1. Pelsdierhouderij

Toezegging

In het debat van 5 januari is door het lid Van Esch (PvdD) gevraagd naar de inzet van Nederland

om een algeheel verbod op commerciéle pelsdierhouderij in de Europese Unie te bepleiten en

waarom dat niet is gebeurd.

Stand van zaken

In de brief van 31 december 2020 (Kamerstukken 28.286, nr. 1166) is reeds gemeld dat het

Kabinet in de Europese gremia heeft gepleit voor het melden en ruimen van dieren besmet met

Sars-CoV-2 en nu gaat pleiten voor een algeheel verbod op de commerciéle pelsdierhouderij in de

Europese Unie.

Aanpak

Zie een concept passage voor de brief van 12 jan as. waarin u herhaalt dat NL al heeft gepleit voor

melden en ruimen én voor algeheel verbod commerciéle pelsdierhouderij.

2. Plan van aanpak Zodénosen

Toezegging

Voor de zomer wordt de Kamer geinformeerd over resultaten van de expertgroep.

Stand van zaken

Bijgaand informatie over het proces rond het plan van aanpak zodat helder wordt waar we nu

staan.

A. Stand van zaken Expertgroep Zodnosen

Acties waar aan gewerkt wordt:

. Beoogd voorzitter aantrekken en expertgroep obv diverse disciplines samenstellen,

maandagochtend hopen we u te kunnen melden of voorzitter rond is.

. Secretariaat organiseren dat expertgroep ondersteunt. Door ontwikkelingen bij de WUR

moet het secretariaat elders worden belegd. Hiervoor is ZONMW benaderd.

. Opdracht en opdrachtverstrekking (inhoud, financiering en administratieve afwikkeling).

. VWS-LNV-projectorganisatie opzetten voor bewaken planning met afstemmingsmomenten
tussen voorzitter en opdrachtgever; 1 feb start, halverwege, eind (=voor 1 juli).

u In de week van 11 januari is conceptopdracht gereed, wordt voorgelegd aan beoogd
voorzitter, daarna definitieve opdracht voorgelegd aan ministers.

= De inzet is dat de projectorganisatie, expertgroep en het secretariaat starten op 1 februari.

B. Onderzoeksagenda NL:

De WUR werkt aan een One Health-onderzoeksprogramma. Initieel gefinancierd uit de opbrengst
van de door hen uitgevoerde COVID-tests. Voor betrekken externe partners is dat niet voldoende

en vraagt men overheidsfinanciering. Hierover zijn we in gesprek met LNV. LNV zal bij de WUR
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aangeven dat er ook andere partners moeten worden betrokken en dat wij de resultaten uit de

expertgroep willen afwachten, mogelijk komen daar onderzoeksvragen uit naar voren die

relevanter zijn.

C. One Planet Summit for Biodiversity (11 januari)

De Minister President (MP) is gevraagd om een keynote speech te geven bij de One Planet

Summit. Deze gebeurtenis wordt door Frankrijk samen met de Wereldbank georganiseerd.

Aanleiding is de Covid-19 pandemie (van oorsprong een zodnose), deze laat zien wat de rol is van

de natuur in ons dagelijks leven en de economieén: biodiversiteit is belangrijk maar toch worden

hele ecosystemen beschadigd. Hoe kunnen we het tij keren?

Het blok waar de MP spreekt gaat over ontbossing. We hebben met LNV daar een korte tekst voor

aangeleverd (de MP spreekt maar een paar minuten) over het belang van internationale

samenwerking op het gebied van het voorkomen van zodnosen in het algemeen en de bijdrage die

Nederland daaraan wil en kan leveren.

Aanpak

a) Zie een conceptpassage voor de brief van 12 jan as. waarin u uitlegt de toekomstige
uitbraak serieus te nemen en hoe u voortvarend aan de slag bent met MLNV om de

expertgroep per 1 februari te laten starten. Mogelijk kunnen we volgende week de

voorzitter melden.

b) Begin februari kunt u in een kamerbrief met MLNV de expertgroep en opdracht aan de TK

melden. Ook kunnen we daar melding maken van de start van de evaluatie van de

bestrijding (waaronder de zoénosenstructuur) van SARS-CoV-2 bij nertsen. Deze wordt

door een onafhankelijk bureau uitgevoerd in opdracht van VWS/LNV (moet nog worden

uitgezet). Resultaten hiervan kunnen ook voor de zomer worden gemeld.

3. Schimmels

Toezegging

De brief over de resistente schimmels zal voor het einde van de maand naar de Kamer worden

gestuurd. Dan wordt ook ingegaan op de stand van zaken van de Europese herbeoordeling.

Stand van zaken

De PvdD wil dat het gebruik van azolen, anders dan als medicijn tegen schimmelinfecties,
verboden wordt. Een dergelijk verbod kan Eurcpees rechtelijk niet, dat hebben we de kamer ook

eerder al gemeld. Het kabinet heeft er voor een aanpak via onderzoek en aanpak van hotspots
(plekken waar resistentie ontstaat) gekozen parallel aan een (Europees) traject voor

herbeoordeling. De samenloop van mensen met corona en resistente schimmels maakt het

probleem voor de kamer weer actueel.

Aanpak

Concept passage voor brief 12 jan. volgt.



Bijlage toezeggingen/handelingen

Toezegging: in stand van zakenbrief ingaan op niet steunen Europees verbod op

pelsdierhouderij door NL.

Mevrouw Van Esch (PvdD):
Dat snap ik, maar dan blijft natuurlijk de vraag overeind waarom dan niet. Uit uw

antwoord blijkt dat het niet gedaan is. Uit uw antwoord blijkt dat er over monitoring

gesproken is en over risico's, maar niet over een algeheel verbod op commerciéle

pelsdierhouderij in de Europese Unie, ondanks dat dat wel in de aangenomen

motie staat en is toegezegd door uzelf. Dus de vraagt blijft staan waarom dat

dan niet is gebeurd.

Minister De Jonge:
Tk moet hier het antwoord echt even op schuldig blijven. Dit is wat ik weet. Ik heb geen

andere overwegingen meegekregen.

De voorzitter:

Volgende week komt u met een brief, begrijp ik.

Minister De Jonge:
Ja.

De voorzitter:

Wilt u op deze vraag ingaan?

Minister De Jonge:
Zal ik dat 's doen? Dat lijkt me goed. Dat lijkt me helemaal goed, ja. Dank.

Voorzitter. Ik kom bij de laatste vragen. Dat zijn de vragen van mevrouw Van Esch,
waar ik de vorige keer mee was begonnen. Ik dacht dus: dan maak ik de cirkel daarmee

nu weer rond. Ik begin met het risico op zoGnoses, waar zij naar vroeg en waarbij we de

vorige keer uitgebreid hebben stilgestaan, en waarvan ik toen zei en ook nu aangeef dat

ik die risico's zeker serieus neem. We hebben in de afgelopen periode de inzet vooral

gericht op het onder controle krijgen van de uitbraak bij de nertsenhouderij. Dat is

geslaagd. De ministers van VWS en LNV hebben inderdaad op oudejaarsavond een brief

gestuurd. Parallel daaraan is gestart met het maken van een plan om naar aanleiding
van de pandemie lessen te leren. Dat plan heeft u gezien op 31 december. Dan gaat het

echt om het instellen van een brede expertgroep. Ik heb gezien hoe die groep in elkaar

zit en dat staat ook in de Kamerbrief. Hij wordt voorgezeten door iemand uit de humane

gezondheidshoek, zeg ik in de richting van mevrouw Van Esch, dus dat geeft aan vanuit

welk perspectief dat wordt gedaan. Maar de verdeling in die expertgroep is breed.

Allereerst wordt er een risicoanalyse uitgevoerd. Vervolgens moet bekeken worden hoe
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het in de huidige praktijk zit en of er aanscherpingen of aanpassingen nodig zijn. We zijn
inmiddels gestart met de uitwerking. De gedachte is om de Kamer voor de zomer te

informeren over de resultaten.

De voorzitter:

Zijn hiermee alle vragen van mevrouw Van Esch beantwoord?

Minister Van Ark:

Nee, ik heb er nog één.

De voorzitter:

Dat dacht ik ook.

Minister Van Ark:

De brief die ik haar had beloofd over de resistente schimmels zeg ik toe voor

het einde van de maand. Dan zal ik ook ingaan op de stand van zaken van de

Europese herbeoordeling.

Mevrouw Van Esch (PvdD):
Dank u wel. Dan ga ik nog heel even door over de brief die eind januari komt over de

schimmels en de azolen. Dank voor die toezegging. Ik wil wel benadrukken dat veel

informatie hierover er gewoon al is. In 2010 is al gewaarschuwd voor deze schimmel en

de resistentie daarvan. Oké, we wachten tot eind januari en ik kan nu moeilijk nog eens

de oproep doen dat ik die brief per se volgende week wil hebben, maar ik wil wel echt

benadrukken dat hier al heel veel informatie over ligt. Het is echt een groot risico voor

mensen die op de ic liggen. Ik hoop dat we hier snel mee aan de gang kunnen om

sterfgevallen op de ic te voorkomen, want daar gaat de specifieke vraagstelling ook

over...

Minister Van Ark:

Ik kan gewoon niet genoeg benadrukken dat het thema dat mevrouw Van Esch

aangeeft, buitengewoon relevant is. Ik heb dat vorige keer uitgebreid gedaan. Zij geeft
nu aan dat het door gebrek aan beoordelingscapaciteit niet lukt om een schadelijke
schimmel van de lijst af te krijgen. Dat is iets waar ik graag eind januari serieus op

in zal gaan. Dat beloof ik haar.
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